

Historisch-meereskundliches Jahrbuch = History of Oceanography Yearbook
Volume 16, 2010, 28-34

A note on D'Arcy Thompson's relations to Germany and German scientists

Anmerkung über D'Arcy Thompsons Beziehungen zu Deutschland und deutschen Wissenschaftlern

Jens Smed

Abstract:

Unlike his British colleagues the Scottish zoologist D'Arcy Thompson (1860-1948) continued to keep personal contacts to well-known marine biologists in Germany during the times between both world wars - for example to Friedrich Heinke and Ernst Ehrenbaum. He also corresponded with the German oceanographer Gerhard Schott who, in the years of the worldwide recession, offered to buy Thompson's 20 volumes of the reports of the German Valdivia-Expedition 1898/99.

Zusammenfassung:

Anders als seine britischen Kollegen pflegte der schottische Zoologe D'Arcy Thompson (1860-1948) auch in der Zeit zwischen den beiden Weltkriegen weiterhin persönliche Kontakte zu namhaften Meeresbiologen in Deutschland - z.B. zu Friedrich Heinke und Ernst Ehrenbaum. Darüber hinaus korrespondierte er auch mit dem deutschen Ozeanographen Gerhard Schott, der ihm in der Not der Rezession 1923 den Kauf seiner persönlichen 20bändigen Berichte von der deutschen Valdivia-Expedition 1898/99 anbot.